
Werkt u mee aan een  
welvarend Vlaanderen?

N-VA Glabbeek is op zoek naar 
mensen die zich willen engageren 
om samen onze plaatselijke  
afdeling te besturen. We zoeken 
echte teamspelers die Glabbeek  
een warm hart toedragen 
en dingen willen verbeteren. 

   Interesse? Stuur een mailtje  
naar glabbeek@n-va.be.

Kent u het Italiaanse begrip ‘fannulloni’? 
Dat zijn mensen die er alles aan doen om 
werken te vermijden. Het is een samen-
voeging van ‘fare’ (doen) en ‘nullo’ (nul). 
In Italië woedt er een hevig debat over. 
Sinds de linkse, clowneske Vijfsterren-
beweging in Italië de macht nam, werd 
er voor het eerst in de geschiedenis een 
leefloon ingevoerd. Een leefloon in ruil 
voor activering, zo luidde het. 

PS-model
Studies geven aan dat het leefloon gretig 
aangevraagd wordt, maar dat de activering 
compleet mislukt. De regering-Meloni 
besliste daarom om het leefloon af te schaf-
fen. Een Italiaanse minister verwoordt het 
als volgt: “Het leefloon is een contract om 
mensen thuis te houden in ruil voor hun 
stem”. Het PS-model, zeg maar.

Leefloonrecords
Terwijl de regering in Italië afstand neemt 
van een systeem dat niet werkt, breekt 
Vivaldi in ons land elk leefloonrecord. 
Nooit waren er meer leefloners en nooit 
werd meer geld uitgegeven aan leeflonen. 

Het (a)sociaal tarief
En wereldkampioenen herverdeling 
zoals wij houden het niet bij dat leefloon. 
Zoals u weet bestaat er naast het gestegen 
leefloon (+12% bovenop de index) een 
eindeloze reeks aan sociale voordelen: 
sociaal tarief voor elektriciteit en gas, kin-
deropvang, het openbaar vervoer, voedsel 
(sociale kruidenier), sportkampen … 

‘Gratis’ internet
En daar eindigt het niet. De groene minis-
ter Petra De Sutter wil vanaf maart 2024 
alle telecombedrijven verplichten om een 
sociaal tarief voor internet aan te bieden. 
Een tarief van maximum 19 euro voor 
600.000 gezinnen. 

Het zijn zotten die werken
Het is opmerkelijk dat mensen die werken 
en een laag loon ontvangen, uit de boot 
vallen. Of u in aanmerking komt voor 
‘sociale’ voordelen is niet afhankelijk van 
uw inkomen, maar van uw statuut. Wie 
een uitkering ontvangt, komt in aanmer-
king. Wie werkt, niet. Iemand die elke 
ochtend vroeg opstaat om te gaan werken 

en 1.700 euro verdient, krijgt bijvoorbeeld 
geen sociale premie voor het internet. Als 
die persoon morgen zijn job opgeeft en 
een leefloon van 1.673 euro ontvangt, dan 
komt die wel in aanmerking voor sociale 
premies voor gas, elektriciteit, telecom … 

Daarmee bewijst de huidige regering dat 
ze de regering voor niet-werkenden is. 
Hoe lang pikken we dat nog? 

Ik wil in 2024 volgende vijf punten 
prioritair op tafel leggen: 

•  Beperk werkloosheidsuitkeringen in de 
tijd met een maximumduur van twee jaar 
(uitzondering voor oudere werknemers met 
lange staat van dienst).

•  Schaf het gratis leefloon in zijn huidige vorm 
af. Hervorm het grondig.

•  Controleer veel strenger op langdurige 
ziekte, maak herintrede in de arbeidsmarkt 
gemakkelijker én afdwingbaar.

•  Vergroot de kloof tussen werken en 
niet-werken door werken aantrekkelijker 
te maken en de stijging van de uitkeringen 
bovenop de index te blokkeren.

•   Maak van de kennis van het Nederlands - 
zeker in zorgberoepen - een absolute vereiste.

Het zijn zotten die werken Theo Francken
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Stationsbuurten worden steeds meer broeihaarden van criminele feiten. In alle 
stations van de Oost-Brabantse steden nam de criminaliteit de voorbije jaren 
toe. In Leuven waren vooral druggerelateerde feiten een probleem. “Hoog tijd 
voor meer controles”, vindt N-VA-Kamerlid Katrien Houtmeyers.

Toename criminele feiten 
De toename blijkt uit cijfers die N-VA-Kamerlid Tomas Roggeman opvroeg bij 
minister van Binnenlandse Zaken Annelies Verlinden. Het aantal criminele feiten 
in de Oost-Brabantse stations nam zonder uitzondering de voorbije jaren toe. “In 
het station van Diest werden in de eerste drie trimesters van 2022 al 27 criminele 
feiten vastgesteld. Dat zijn er evenveel als in het hele jaar 2021 en meer dan alle 
voorgaande jaren (tot 2018). Hetzelfde verhaal in Tienen, waar in de eerste drie 
trimesters van 2022 al 71 criminele feiten geregistreerd werden: het hoogste aantal 
in vijf jaar”, zegt Katrien Houtmeyers.

Veel druggerelateerde feiten in Leuven
“Zoals verwacht spande Leuven met 275 feiten in de eerste drie trimesters van 
2022 de kroon. Ook 2021 was met 399 feiten een moeilijk jaar. Hoewel diefstal en 
afpersing het vaakst voorkomen in de Oost-Brabantse stations, kampt Leuven sinds 
enkele jaren met een extra probleem: druggerelateerde feiten. In 2018 waren er 35 
feiten, in 2019 36 feiten en in 2020 39 feiten. In 2021 waren er plots 124 druggere-
lateerde feiten en in de eerste negen maanden van 2022 al 121. De trend is alarme-
rend”, zegt Houtmeyers. “Wij roepen minister Verlinden en de burgemeester van 
Leuven op om gepaste maatregelen te nemen. Hoog tijd om overal meer controles 
uit te voeren en strenger op te treden tegen overtreders.”

Criminaliteit in stations terugdringen door strenge controles ...

Stations zijn druk-
bezochte plaatsen 
waar iedereen zich 
veilig zou moeten 
voelen.”

Katrien Houtmeyers

... en agressie op de bus kordaat aanpakken
Voor de zomervakantie werd onze regio opgeschrikt door toenemend geweld tegen buschauffeurs van De Lijn. Uit cijfers die 
Vlaams volksvertegenwoordiger Arnout Coel opvroeg bij bevoegd minister Lydia Peeters blijken de gebeurtenissen in onder 
andere Tienen en Scherpenheuvel-Zichem helaas geen alleenstaande gevallen te zijn.

Nood aan nultolerantie
Sinds kort verzamelt De Lijn per vervoerregio cijfers over geval-
len van agressie. In de vervoerregio Leuven werden in 2021 25 
gevallen van fysiek en 84 gevallen van verbaal geweld genoteerd. 
Vorig jaar waren er dat respectievelijk 39 en 136. Dat is een  
toename met meer dan 60 procent op een jaar tijd. Coel roept 
minister Peeters op om prioritair werk te maken van gesloten 
stuurcabines. Hij pleit verder voor extra veiligheidsmaatregelen 
en een absolute nultolerantie voor geweld tegen openbare amb-
tenaren zoals buschauffeurs. We hebben nood aan een streng 
lik-op-stukbeleid om onze chauffeurs te beschermen.

Aantal zwartrijders verzesvoudigd
Daarnaast werden in 2022 in de vervoerregio Leuven maar liefst 
6.928 processen-verbaal uitgeschreven voor zwartrijden. In 
vergelijking met de 925 bekeuringen in 2019 is dat meer dan een 
verzesvoudiging op vier jaar tijd. De sterke daling van het aantal 
zwartrijders tijdens de coronaperiode blijkt dus een tijdelijk 
fenomeen.  

We moeten de controles op zwartrijden opdrijven en de pakkans voor zwartrijders 
vergroten. Verder moeten we de buschauffeurs beschermen in de uitvoering van hun job.”

Arnout Coel
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De geschiedenis en verhalen van Vlaanderen worden levend 
gehouden door ons onroerend erfgoed. Het behoud van 
dat erfgoed is van onschatbare waarde. Daarom investeert 
Vlaanderen de nodige middelen. Ook in het arrondissement 
Leuven. “In onze regio bevinden zich erfgoedpareltjes zoals 
het Kasteel van Horst, Abdij van Park en de Maagdentoren 
in Zichem. Daar moeten we zorg voor dragen”, zegt Vlaams 
Parlementslid Allessia Claes uit Scherpenheuvel-Zichem. 

Meer dan 72 miljoen euro 
Tijdens deze legislatuur werd in Vlaams-Brabant al meer dan 72 
miljoen euro geïnvesteerd in onroerend erfgoed. Er werden 965 
aanvragen voor premies goedgekeurd en toegekend. “Met dat 
ongelofelijke bedrag toont de Vlaamse Regering haar betrok-
kenheid en financiële steun voor het behoud van het onroerend 
erfgoed in Vlaams-Brabant en in het arrondissement Leuven”, 
zegt Allessia Claes. 

Vorig jaar ging het over een bedrag van 23,5 miljoen euro voor 
227 onroerend erfgoed projecten in Vlaams-Brabant: van hoeves 
en kastelen over herenhuizen en orgels tot begijnhoven, kerken 
en het onderhoud van een antitankgracht. Allessia Claes: “Elk 
project, elk kasteel en elke kerk in onze regio heeft een unieke 
stem uit een andere tijd, is een venster naar de geschiedenis en 
een schat om te koesteren en door te geven aan de komende 
generaties. Vlaams minister voor Onroerend Erfgoed Matthias 
Diependaele maakt daarvoor de nodige middelen vrij.” 

Brug tussen verleden en toekomst 
“De N-VA is vastberaden om de rijke geschiedenis van Vlaande-
ren te bewaren en te beschermen voor toekomstige generaties. 
Door middel van doordachte investeringen en de samenwerking 
tussen de Vlaamse overheid, particuliere eigenaars en lokale 
besturen houden we ons onroerend erfgoed in stand zodat het 
een brug vormt tussen het verleden en de toekomst. 72 miljoen 
euro is een grote investering, maar eentje die zal renderen op 
korte en op lange termijn”, besluit Allessia Claes.

Vlaanderen investeert in ons prachtig erfgoed in Vlaams-Brabant

Op 19 september keurde de provincie-
raad de nieuwe provinciale hemelwater-
verordening goed. De verordening komt 
er onder impuls van Kortenbergenaar 
en eerste gedeputeerde Bart Nevens en is 
een nieuwe mijlpaal in het integrale en 
duurzame waterbeleid van de provincie.

Provinciaal beleid
Gezien de groeiende problematiek van de 
klimaatverandering en de nood aan duur-
zaam waterbeheer lanceerde het provin-
ciebestuur in 2021 het waterbeleidsplan 
Provincie als voortrekker voor waterbe-
leid. “De nieuwe goedgekeurde provinci-
ale stedenbouwkundige verordening met 
betrekking tot de afvoer van hemelwater 
bouwt daarop verder”, zegt Bart Nevens.

Water laten infiltreren in de bodem
De voorbije jaren zien we dat periodes van 
droogte en zware regenval elkaar opvol-
gen. Dat zorgt in onze glooiende provincie 
voor uitdagingen. De beste manier om 
zowel wateroverlast als droogte en water-
schaarste aan te pakken is water zoveel 
mogelijk kansen geven om te infiltreren 
in de bodem. Dat zorgt voor een enorme 
buffercapaciteit tijdens hevige regen en 

tegelijkertijd worden in de bodem water-
reserves opgebouwd om droogteperiodes 
te overbruggen. Bart Nevens: “We moeten 
afstappen van het idee dat we hemelwater 
zo snel mogelijk moeten afvoeren. Daar-
om keurden we een nieuwe verordening 
goed die zal gelden bij nieuwe vergun-
ningsplichtige werken, zoals nieuwbouw 
of de aanleg van verhardingen.” 

Op het eigen terrein
Concreet stelt de verordening dat hemel-
water dat op verhardingen of andere con-
structies valt op het eigen terrein geschei-
den moet blijven van afvalwater. Het mag 
niet aangesloten worden op een wateraf-
voer of riolering en het moet op het eigen 
terrein verwerkt worden. Dat wil zeggen 
dat het de norm wordt om hemelwater 
op het eigen terrein te laten infiltreren of 
op te vangen in een hemelwaterput. Bart 
Nevens: “De verordening is een krachtig 
instrument om klimaatbestendigheid te 
bevorderen en om het bewustzijn rond 
duurzaam waterbeheer te vergroten. Het 
bevordert een verandering in denkwijze 
en stimuleert innovatie op het gebied van 
waterbeleid.” De nieuwe verordening werd 
bovendien in overeenstemming gebracht 
met de nieuwe gewestelijke verordening 

en wordt een belangrijke bouwsteen in het 
bredere Vlaamse streven naar duurzaam 
en klimaatadaptief waterbeleid. De nieuwe 
verordening gaat in op 1 januari 2024.  
De provincie organiseert voorafgaand  
een brede informatiecampagne om  
inwoners, gemeentes en specifieke  
doelgroepen zoals architecten grondig  
en correct te informeren. 

Bart Nevens

Nieuwe provinciale hemelwaterverordening goedgekeurd

Allessia Claes

www.n-va.be/glabbeek



Alle onderwijshervormingen
zullen op termijn lonen

Onderwijskwaliteit is cruciaal voor onze welvaart. Maar net die onderwijskwaliteit staat al jaren onder druk.
Problemen werden jarenlang ontkend of weggewuifd. Daar brengen we nu verandering in. En dat kost 
tijd en veel hervormingen. Vlaams minister van Onderwijs Ben Weyts gaat die uitdaging resoluut aan. 

Meer leerkrachten
dankzij betere voorwaarden voor zij-instromers, snellere werkzekerheid voor starters, 
minder administratie, meer tijd en ruimte voor de echte kerntaak: lesgeven. 

Scholen en leerkrachten op de eerste plaats
met meer inspraak voor de klassenraad, en respect voor het oordeel van de leerkracht.

Vlaamse toetsen
meten voor het eerst de leerwinst van álle leerlingen.
Zo leggen we de lat hoger, te beginnen met Nederlands en Wiskunde.

Ambitieuze minimumdoelen
in het secundair onderwijs en straks ook in het basisonderwijs verhogen de onderwijskwaliteit.

Taalscreening bij kleuters ('koalatest')
helpt taalachterstand bij vijfjarigen tijdig te ontdekken én verhelpen.

Nederlands moet de voertaal zijn op de speelplaats 
en ook na schooltijd moeten kinderen in contact blijven komen met het Nederlands. 
Kinderen hebben meer kansen als ook hun ouders voluit kiezen voor het Nederlands.

Extra investeringen in schoolinfrastructuur
Een recordbedrag van 3 miljard euro voor gloednieuwe en vernieuwde scholen, 
nog eens 500 miljoen méér dan in de vorige regeerperiode.

Digisprong
zorgt voor een ongeziene investering in de digitalisering van ons onderwijs.

Zomerscholen
zijn intussen een gevestigde waarde voor leerlingen met leerachterstand, 
kansarme en anderstalige leerlingen.

De agenda van Ben Weyts

“Kwaliteitsvol onderwijs is 
  dé grondstof voor onze welvaart. 
  We doen grote hervormingen. 
  Die zullen op termijn lonen.”

Ben Weyts, Vlaams minister van Onderwijs

Dit huis-aan-huisblad is informatief
drukwerk en wordt niet beschouwd

als reclamedrukwerk.

‘Er is een kentering 

ingezet, we kunnen die 

alleen nog niet zien’ 

Pedagoog Pedro De Bruyckere 

in De Morgen (2/09/2023)


